
Rada Miejska w Grójcu 
Radni - Sesja 

Protokół nr LXIII/23 

Sesja Rady Miejskiej w Grójcu  
w dniu 26 czerwca 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:52 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Lista obecności w załączeniu; 

Obecni: 

 

1.Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Jerzy Kasica 

8. Ryszard Krzyżanowski 

9. Anna Lubowiecka 

10. Daniel Marcinkowski 

11. Małgorzata Molenda 

12. Artur Moskal 

13. Weronika Piwarska 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

Oraz m. in. 

1. Burmistrz – Dariusz Gwiazda 

2. Zastępca – Jarosław Rupiewicz 

3. Sekretarz – Monika Maciak 

4. Skarbnik – Mariola Komorowska 



5. Naczelnik – Darek Iwańczyk 

6. Naczelnik - Magdalena Śmietańska 

 

Ad.1/. Otwarcie Sesji. 

 Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki przywitał Wszystkich bardzo serdecznie, 

otworzył 63 sesję Rady Miejskiej w Grójcu.  

Sprawdzenie kworum. 

W sesji uczestnicy 16 radnych, 5 radnych jest nieobecnych. Obrady prawomocne. 

 

Ad.2/. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Pan przewodniczący poinformował, że otrzymaliśmy porządek obrad. 

Uwagi do porządku obrad; chciałbym wprowadzić do porządku obrad uchwałę 

pod literką K, w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 24 kwietnia 2023 r. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie do porządku obrad pod literką K - uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 24 kwietnia 2023 r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna 

Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, 

Weronika Piwarska, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (5) 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Agnieszka Wachulec-Kamienik, 

Krzysztof Woźniak 

 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Grójec za 2022: 



- debata nad raportem, 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy  

i Miasta Grójec. 

4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Grójec za 

2022 rok i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

- sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu wraz  

z informacją o stanie mienia Gminy Grójec za 2022 r. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku  

o przedłożonych przez Burmistrza Gminy i Miasta Grójec sprawozdaniach  

z wykonania budżetu za 2022 rok. 

- opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Grójec za 2022 rok. 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku  

o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Grójcu wniosku  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. 

- dyskusja. 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2022. 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

A zmieniająca uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023, 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2034. 

C zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022 r. 

D trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Grójec. 

E uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grójec. 

F określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Grójec. 

G określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz odbiór odpadów 

komunalnych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat do Gminy Grójec za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

H miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miejscowości 

Słomczyn. 

I sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości gruntowych 

stanowiących dawna ul. Wiatraczną. 



J ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Grójec 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia  

1 września 2023 roku. 

K - uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 24 kwietnia 2023 r. 

6. Informacja o planowanych remontach w jednostkach oświatowych Gminy 

Grójec. 

7. Informacja o wakacyjnych zajęciach planowanych dla dzieci i młodzieży  

w Gminie Grójec. 

8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni 

okres. 

9. Interpelacje i zapytania Radnych. 

10. Sprawy różne i wolne wnioski. 

11. Zakończenie Sesji. 
 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach,  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna 

Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, 

Weronika Piwarska, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (5) 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Agnieszka Wachulec-

Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

ZA – głosowało 16 osób, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad.3/. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Grójec za 2022: 

 

Otrzymaliśmy raport, Państwo radni mieli możliwość zapoznania się z nim; 

 

- debata nad raportem, 

Pani radna Weronika Piwarska podziękowała za głos i za przedstawienie raportu. 

Poinformowała, że nie znalazła w raporcie wszystkich informacji które chciała 

tam znaleźć.  Poruszyła kilka kwestii: informacje w raporcie nie tworzą spójnej 



wizji rozwoju Grójca, Gminy i Miasta. Że jest dużo chaosu, brak opisu jak Grójec 

się rozwija i do czego dąży. Wykonywanych jest szereg lekko chaotycznych 

inwestycji (drogi), natomiast brak jest rzeczy strategicznych dla gminy (kwestia 

oczyszczalni – przykry zapach). Pani radna nawiązała do kwestii oczyszczalni i 

brzydkich zapachów rozprzestrzeniających się nad ulicą Olimpijską. Ciągle 

słyszymy, że oczyszczalnia to jest ogromny koszt i nie ma na to pieniędzy. Nie 

ma myślenia o polityce urbanistycznej miasta – standardy urbanistyczne ( brak 

map, wyjaśnień w raporcie). Zamówienia publiczne – podane kwoty (jakie?). w 

części inwestycyjnej – lekka manipulacja liczbami. Brak informacji co się działo 

w sołectwach w raporcie. Raport wygląda na zlepek chaotycznych informacji, a 

nie na pełną informację jak faktycznie wygląda nasza gmina. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że brakuje w raporcie informacji na temat 

działań promocyjnych szczegółowych. Na promocje w ubiegłym roku 

przeznaczono blisko 175.000,00 zł. Brak informacji o imprezach objętych 

patronatem Burmistrza i wysokości udzielonego wsparcia. Prośba o 

przygotowanie w przyszłym roku bardziej solidnie informacji, ponieważ na dobrą 

sprawę nie wiadomo na co te pieniądze są wydatkowane. 

 

Pan Burmistrz odniósł się do kwoty wydatkowanej na promocję 175.000,00 zł. 

Poinformował, że 13 lat temu Urząd Gminy przeznaczał na promocję 200.000,00 

zł nie informując na co środki zostały przeznaczone. Poinformował, ze często 

sołtysi pytają czemu nie są obejmowane patronatem imprezy. Pan Burmistrz 

poinformował, że brak środków na promocję.  

Oczyszczalnia – mamy projekt przebudowy, modernizacji oczyszczania na który 

Spółka Wodociągowa wydała pół miliona złotych i jest częściowo realizowany. 

Czekamy na środki z Krajowego Planu Odbudowy – jest ponad 150 miliardów 

euro dla Polski. Do dnia dzisiejszego tych środków nie ma. Na wykorzystanie 

tych środków zostaje 2 lata i nie wiem czy będziemy w stanie te środki 

wykorzystać jeśli je otrzymamy w przyszłym roku. Nie będziemy wchodzili w 

zakres zadania jeśli nie mamy przyznanych środków. 

Jeśli chodzi o zakres gospodarki, to jest w sejmie przygotowany projekt o 

likwidacji miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego - przestaną 

obowiązywać. 

Pan Burmistrz poinformował; LEX DEWELOPER – reforma gospodarki 

przestrzennej zlikwiduje ustawę o LEX DEWELOPER. Czekamy z utęsknieniem, 

ponieważ te nasze standardy urbanistyczne przestaną być potrzebne.  

Pan Burmistrz zwrócił się do pani Radnej nawiązując do zarzutów dotyczących 

raportu odnośnie wykazu dróg – poinformował, że jest to raport o stanie gminy, 

gmina powinna się pochwalić jaki majątek posiada, warto mieszkańcom pokazać 

które drogi są gminne, które powiatowe a które wojewódzkie. Za które my 

odp0wiadamy, a za które odpowiada Zarząd Dróg Wojewódzkich, a za które 

Zarząd Dróg Powiatowych.  



Wydatki inwestycyjne – kwota na remont kapliczki została zaakceptowana przez 

Radę gminy. Państwo Radni przeznaczyli taką kwotę na remont kapliczki, my nie 

mamy nic do ukrycia. 

Pan Burmistrz nie czuję się manipulatorem jeżeli chodzi o raport gminy, chce 

żeby z roku na rok raport był bardziej czytelny. Państwo radni maja prawo 

zgłaszać przed opublikowaniem, zagadnienia które chcieliby żeby się w tym 

raporcie znalazły. Do tej pory nie dostaliśmy żadnej informacji co chcielibyście 

żeby się znalazło w raporcie. 

 

Pan Przewodniczący nawiązał do wykazu uchwał i uchwały nr L/510/22 z dnia 

27 czerwca 2022r. w sprawie rozpatrzenia petycji, dlaczego nie została 

zrealizowana? Wniesiona przez grupę mieszkańców ulicy Zbyszewskiej i 

Spokojnej, zarzucając panu Burmistrzowi nie zrealizowania petycji dotyczącej 

budowy ulicy Zbyszewskiej. Mieszkańcy przekazali w 2019 r. w drodze 

darowizny grunt między ulicą Zbyszewska i Spokojną, a Pan obiecał przy 

podpisaniu aktu, że będzie Pan tą ulice robił. Przez 4 lata nie zrobił Pan nic, Rada 

podjęła uchwałę w zeszłym roku i nadal nic nie jest zrobione. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że mógłby wskazać na terenie miasta  wiele innych 

dróg pilniejszych niż droga w uchwale intencyjnej. Kierujemy się przesłankami 

które służą jak największej ilości mieszkańcom. Jeżeli robiliśmy inne drogi a 

Państwo uważaliście, że ta droga powinna być robiona w pierwszej kolejności to 

mogliście tak zdecydować. My kierujemy się tym, że z Funduszu Rozwoju Dróg 

Samorządowych mamy odpowiednie wskaźniki które powinny takie projekty 

zawierać i tam zgłaszamy te drogi. Ani Radosna ani Wspólna nie kwalifikuje się 

do takiej dotacji, a w pierwszej kolejności robimy drogi z dotacji. Gdyby projekt 

był zrobiony w tamtym czasie kiedy zgłaszaliśmy drogi do Polskiego Ładu, 

prawdopodobnie ona też by była zgłoszona do Polskiego Ładu, ale wtedy tego 

projektu nie posiadaliśmy. Mieliśmy 3-m-ce na przygotowanie dokumentacji, 

złożenie wniosku o dotacje z Polskiego Ładu razem 25 mln. zł. Ze swojej strony 

nie mam sobie nic do zarzucenia. Od początku była podnoszona sprawa ul. 

Ogrodowej, podnoszone inne ulice; Starostwo które wymaga pilnego remontu, 

stara ulica POW która wymaga pilnego remontu. Ul. Starostwo i Środkowa była 

zgłoszona w budżecie na 2019 rok. Wtedy zrobiliśmy tylko ulicę Środkową. 

Przyjdzie czas i na Radosną i Wspólną. Obiecałem mieszkańcom że wykonamy 

tą drogę, ale myślałem że chodzi o łącznik łączący ul. Zbyszewską ze Spokojną. 

Nie sądziłem, że jeszcze mieszkańcy mają działki równolegle do ulicy 

Zbyszewskiej, na ul. Radosnej. Okazało się, że Radosnej nie możemy samej 

zaprojektować, musi być połączona razem z Wesołą i będziemy realizowali ten 

projekt. Wiemy, że tych projektów mamy tak dużo wykonanych już dzisiaj że 

zabrakłoby chyba 10 budżetów inwestycyjnych przy takiej skali zadłużenia. 

Myślę, że razem i tak podejmujemy decyzje które drogi są budowane, które 

remontowane, możemy zrezygnować z drogi w Gościeńczycach z Wojska 



Polskiego, w Bikówku kosztem Radosnej, Wspólnej. Możemy Ogrodowej nie 

zgłaszać. Jeżeli chcemy zgłosić do kolejnego naboru wniosków o budowę dróg 

samorządowych i remonty dróg samorządowych, remont i budowę ul. 

Ogrodowej, ul. Starostwo i starą ul. POW które są w skandalicznym stanie. Drogi 

powiatowe które remontujemy są w dużo lepszym stanie niż te skandaliczne ulice 

w mieście. 

 

Pan Przewodniczący zarzucił panu Burmistrzowi, że Radni podejmują uchwałę a 

Pan Burmistrz nic sobie z tego nie robi. Nie liczy się Pan z naszym zdaniem. Do 

Polskiego Ładu Pan wybierał drogi nie pytając Rady które drogi trzeba by było 

zgłosić do Polskiego Ładu. Nawet Komisji Infrastruktury. 

 

Pani Weronika Piwarska zwróciła się do Pana Burmistrza, że nie można tak 

mówić, że mogliśmy podjąć jako Radni jakieś decyzje i wpisać do uchwały 

zmieniającej budżet czy uchwałę budżetową. My jako Rada Miejska podjęliśmy 

decyzje w dniu 27 czerwca i napisaliśmy tak: „zobowiązuje się Burmistrza Gminy 

i Miasta Grójca do podjęcia w 2022 roku działań mających na celu wykonanie 

projektu budowy ulicy na działce nr 864/5 w Grójcu oraz do wprowadzenia 

budowy tej ulicy jako zadania inwestycyjnego jako na 2023 rok. Pan 

przygotowuje projekt budżetu, a nie rada. 

 

Pan Burmistrz odniósł się do zarzutów informując, że wcześniej przygotowane 

przez radę projekty dróg zawierają co najmniej 10 budżetów inwestycyjnych. 

Brak pieniędzy. Najpierw są robione pilniejsze zadania które są zatwierdzone 

przez radę, a Państwo radni mogli zdecydować. Po co podejmować uchwałę 

intencyjną skoro wystarczy pieniądze które zostały zabrane z ulicy Francuskiej na 

drogę powiatową rozdzielić skrupulatnie na projekty gminne. Poinformowałem 

mieszkańców, że w tej kadencji budujemy i remontujemy drogi powiatowe. 

Gmina nigdy w swojej historii nie wydała tyle na drogi powiatowe jak w tej 

kadencji. Więc nie wiem skąd mamy brać pieniądze. Nie  możemy się bardziej 

zadłużać. Skoro postanowiliście Państwo, że w tej kadencji trzeba budować i 

remontować drogi powiatowe, to jest to cel nr.1, ale nie można żądać od nas 

żebyśmy kupowali dworzec PKS za pół miliona, robili projektów których 

możemy nie być w stanie zrealizować bo nie dostaniemy na to dotacji. A co będzie 

wtedy jeżeli będziemy mogli dostać dotacje a nie będziemy mieli środków na 

zapewnienie wkładu własnego. 

Jeśli będzie możliwość otrzymania dotacji na ulicę Radosną i Wesołą, będziemy 

chcieli włożyć ten projekt do przyszłorocznego budżetu i wtedy będziemy się 

zastanawiali skąd wziąć środki. W dniu dzisiejszym projektant nie jest wstanie 

wykonać wszystkich zadań które ma od gminy zlecone. Projekty które powinny 

być wykonane do kwietnia oddaje nam w listopadzie i grudniu, ponieważ pracuje 

nie tylko dla gminy Grójec ale tez dla gmin sąsiednich. Wszyscy projektanci są 

obłożeni praca ponieważ jest bardzo dużo pieniędzy rządowych i województwa 



mazowieckiego i z innych województwa na budowy dróg, że brakuje 

projektantów którzy by to wykonali. Bez sensu jest ogłaszać kolejne zadanie jak 

mamy jeszcze 11 projektów w uchwale budżetowej, projektów dróg które nie są 

wykonane dotychczas, czekamy i nie wiadomo kiedy będą. 

 

Pan przewodniczący zarzucił panu Burmistrzowi, że przez rok nie zrobił nic w tej 

kwestii, ale drogę przy której mieszka można było zrobić. Droga była wykonana 

z kostki. Pan Burmistrz wykupił, poszerzył grunt i zrobił elegancka drogę. A 

mieszkańcy Radosnej i Wesołej czekają od 2019 roku. W 2019 roku przekazali 

grunt, Pan obiecywał przy podpisywaniu aktu że będzie Pan robił drogę i nic Pan 

nie zrobił. Jest to lekceważenie rady oraz mieszkańców naszej gminy. Pan tych 

ludzi oszukał, jest Pan kłamcą. 

 

Pan Burmistrz odniósł się do informacji na temat ulicy Brzozowej, przy której 

mieszka. Przy której mieszka też 11 innych właścicieli segmentów. Razem 12. 

Kiedy ta droga została dopuszczona w 2007 roku. 16 lat temu do użytkowania. 

Zatwierdzony został projekt budowlany, wszyscy uważali, że to nie powinno być 

dopuszczone. Takie osiedle nie powinno dostać zgody na budowę, bo jest za długi 

odcinek 5 m drogi bez chodnika, gdzie nie było możliwości dojazdu karetki, ani 

straży pożarnej, mogłoby to skutkować wielką tragedią. Od 2013 roku 

zwracaliśmy się z pismami, z petycjami do pana Burmistrza o zainteresowanie się 

ta drogą, zmianę – były obietnice że w swoim czasie to zrobimy z prośbą o 

cierpliwość. Ten odcinek blisko 100 metrowy kanalizację sanitarną, deszczową, 

wodociągową i kostkę brukową na tej drodze wykonali mieszkańcy z własnych 

środków. Gmina nie dołożyła nawet złotówki. Było to niezgodne z 

Rozporządzeniem z drogą publiczną, więc trzeba było do tej drogi dołożyć 

chodni, poszerzyć pas drogowy. Została zdemontowana kostka brukowa, został 

poszerzony pas drogowy. Zwróciliśmy się do mieszkańców z informacja żeby 

zrezygnowali z odszkodowania i mieszkańcy zrezygnowali z tego 

odszkodowania. Urząd Gminy był zobowiązany poinformować mieszkańców, że 

należy im się 105 zł za m2 odszkodowania. Jeden z mieszkańców skierował 

sprawę do starosty, że się nie zgadza na taki podział. Negocjacje przeprowadzała 

pani wice-starosta. Mieszkańcy zrezygnowali z jakiejkolwiek złotówki za 

przekazany grunt pod tą drogę. A wszystkie media które się znajdowały w drodze 

mieszkańcy budowali z własnych środków. Państwo radni zaakceptowali projekt 

ulicy Brzozowej, nie manipulowałem decyzjami. 

 

Radny Jacek Stolarski nawiązał do sprawy ul. Brzozowej i segmentu 

wybudowanego przez dewelopera który sprzedał segmenty osobom kupującym. 

Deweloper żeby wybudować szeregówkę musiał wybudować media na swojej 

działce, nie mieszkańcy. Pozwolenie na budowę na ten segment wydaje nie 

gmina, tylko starostwo powiatowe. 



Pan radny nawiązał do wydatków sprzed 10 lat na promocję – 200.000,00 zł. była 

inna klasyfikacja i to były inne pieniądze na promocję gminy niż dzisiaj. 

Klasyfikowało się inaczej wydatki 10 lat temu niż dzisiaj. Większość tych 

pieniędzy to było dopfinansowanie „Święta kwitnących jabłoni”. 

Lex Deweloper jest to ustawa sejmowa. Gmina mogła szczegółowe własne 

standardy urbanistyczne uchwalić. Nie uchwaliła rada miejska, odrzuciła 

propozycję Burmistrza. Przypomnienie – wszystkie uchwały tutaj podejmowane 

wnosił Burmistrz. Rada tylko zaakceptowała propozycję którą wnosił Urząd. 

Pan radny nawiązał do terenów w mieście – placyk przy GOK-u urządzony w 

zeszłym roku wygląda bardzo ładnie, natomiast szpeci dawny budynek dworca. 

Rada Miejska podjęła uchwałę 2 lata temu w której zobowiązała Burmistrza do 

wykupienia tego dworca i zagospodarowania tego terenu. Do tej pory ta uchwała 

nie jest zrealizowana. Trwają tam jakieś prace budowlane. Jest 5 lat jak działa 

Rada Miejska i Burmistrz. Wszystkie uchwały panie Burmistrzu które Pan 

zaproponował rada przyjęła, poza kilkoma wyjątkami. Natomiast kilka uchwał 

które rada podjęła poza Pana kompetencją, Pan ich nie wykonywał. 

Raport – uważam, że raport powinien zawierać jakieś wnioski. Pani radna 

Piwarska ma rację. Raport jest zbiorem suchych faktów, powinien zawierać 

podsumowanie z debaty i z tego co się tutaj dzieje. 

Są 3 sprawy które trzeba załatwić; 

1/ oczyszczalnia – widać, że Spółka sobie z tym nie poradzi, bo Prezes jest 

bezradny i nie wie jak to rozwiązać.( śmierdzi jak śmierdziało). Jest to sprawa 

przyszłości Grójca, rozwoju. Są tam nowe osiedla. 

2/ brak miejsc do parkowania samochodów – problem nie tylko Grójca. Nie 

wybudowaliśmy żadnych miejsc. Nie mamy pomysłu żeby ten problem 

rozwiązać. Trzeba zrobić analizę i coś zaproponować. Może zmienić organizację 

ruchu,. Wybudować parking podziemny. 

3/ sprawa szkoły – kiedyś szkoła nr.3 powinna być przeniesiona w inne miejsce. 

Trzeba znaleźć lokalizacje pod nową szkołę w Grójcu. W ty raporcie, 

podsumowaniu tego roku, tak naprawdę podsumowaniu tych 5 lat działania Rady 

Miejskiej i Burmistrza, powinny być jakieś wnioski, oczekiwali by tego 

mieszkańcy całego miasta. 

Co do ulic trzeba powiedzieć, że wybór jest bardzo trudny, miasto dostało na 

budowę dróg i ulic 40 mln. zł. To nie jest mało. Nigdy Grójec tylu pieniędzy na 

budowy dróg nie miał. Zgadzam się że ulice Starostwo i POW powinny być 

remontowane, już dawno powinno to być zrobione. Pozapadały się studzienki. 

Ulice trzeba budować co 20 lat. Zostały odrzucone. Potrzeby są takie i te potrzeby 

trzeba realizować w następnych latach. 

 

Pan Burmistrz nawiązał do remontu oczyszczalni w 2005 roku. Trzeba było wziąć 

kredyt i porządnie wyremontować oczyszczalnie a nie biologicznie żeby starczyła 

na 5-10 lat. 



Co do szkoły – był opracowany plan zagospodarowania w 2014 roku. Plac 

centrum Grójca, trzeba było zaznaczyć miejsce na tereny oświatowe i wytypować 

miejsce gdzie ma być nowa szkoła. Prywatni właściciele nie są zainteresowani 

sprzedażą działek dla gminy, a tym bardziej sprzedażą pod tereny oświatowe. 

Drogi – skoro dostaliśmy dotacje, zrobiliśmy i nikt nie protestuje, to znaczy że 

chyba był dobry wybór, wbrew temu co ciągle nam zarzucacie. 

W 2014r. trzeba było przewidzieć że miasto będzie się rozwijało i zaplanować 

miejsce pod parking. Normalnie można zaplanować mały parking przy ul. 

Mszczonowskiej i przegłosować ustawą Lex Deweloper. Lex Deweloper to jest 

obowiązek Burmistrza. Dostaje wniosek i ma 3 dni na uruchomienie całej 

procedury. Decyzja należy do Rady Gminy. Rada jest instancja która może to 

skutecznie zablokować, a nie Burmistrz. Zarzut – że Burmistrz nie wykonuje 

uchwał. Są to bzdurne uchwały. Wykup dworca za 500 tys. zł, po to żeby tam 

posiać trawnik. Nie zgadzam się na to. Uchwały nadzoruje Izba Obrachunkowa. 

Jeżeli ja bym którejś uchwały nie wykonał, to RIO nie dałoby mi absolutorium. 

Pozytywnie by nie zaopiniowało wniosku Komisji Rewizyjnej. Niedorzeczne 

informacje są przekazywane dla mieszkańców. 

 

Zastępca odniósł się do wypowiedzi radnego Stolarskiego. Środki na promocje 

10 lat temu, to 200 tys. zł. Były większe środki. 10 lat temu patronat był w 

budżecie GOK-u nie gminy. 

Druga sprawa dworzec PKS. Była taka uchwała dotycząca dworca PKS. Podjęli 

Państwo uchwałę intencyjną. Jeżeli doszło do uchwały zmieniającej plan, nie 

podjęli Państwo tej uchwały. 

Budowa lub przeniesienie szkoły w nowe miejsce. W 2018 roku planował Pan 

rozbudowę szkoły nr 1 tylko o salę gimnastyczną, a zapomniał Pan że VII i VIII 

klasy chodzą do szkoły na ul. Polnej. I nie zaplanował pan dodatkowych sal, żeby 

te dzieci wróciły normalnie do szkoły nr. 1. Zgadzam się, ze nowa lokalizacja do 

szkoły nr 3 jest potrzebna, ale dopiero po uregulowaniu sprawy z VII i VIII 

klasami ze szkoły nr.1. czego Pan w 2018r. nie zrobił. 

Parkingi – myślimy o tym. Na ostatniej komisji infrastruktury wpłynął wniosek 

od mieszkańców ulicy Laurowej – jak najbardziej nad tym wnioskiem się 

pochylimy. Padła propozycja żeby niektóre ulice przekształcić w ulice 

jednokierunkowe z wydzieleniem dodatkowych miejsc parkingowych. Wniosek 

zasadny. Z członkami komisji infrastruktury będziemy nad tym myśleć. mam 

informacje, że kolejne ulice mogłyby w taki sposób rozładować problem szkół. 

Będziemy próbowali rozwiązać problem z parkowaniem. 

Ostatnia sprawa – Raport o stanie gminy (zarzut, że ktoś jest kłamcą), Pan w 2012 

r. dał na piśmie że w miejscowości Szczęsna będzie wybudowana ulica po 

zakończeniu budowy Rynku. Ulica o której mówię w 2006 r, został podjęty plan 

zagospodarowania tego terenu i mieszkańcy w tym planie mają wpisane, że muszą 

oddać część swojego terenu na poszerzenie tej drogi. Jest to już 17 lat. I teraz co 

mamy zrobić z tą ulicą? W miejscowości Szczęsna. Czy Radosna i Wesoła?. 



 

Radny Janusz Dulemba zwrócił się do radnych informując, że za dużo patrzymy 

na szczegóły. Poinformował, że raport trzeba oceniać ze względów globalnych, 

jako dokument czy jest prawidłowo sporządzony czy nie. Moim zdaniem jest 

bardzo obszernym dokumentem. Dobrze wyposażony w informacje gospodarcze, 

kulturalne. Są pewne mankamenty. Poinformował, że jest członkiem komisji 

Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej i jest mu przykro, że w tej kadencji nie 

wybudowano żadnego bloku. Uważa, że więcej jest plusów w Raporcie niż 

minusów. I uważa, że Raport został przygotowany prawidłowo. 

 

Burmistrz odniósł się do mieszkań komunalnych, poinformował, że 

przystąpiliśmy do Społecznej Inwestycji Mieszkaniowej, gdzie na terenie 

miejscowości Lesznowola zostanie wybudowanych kilkadziesiąt mieszkań. Ma 

nadzieję, że w przyszłym roku inwestycja się rozpocznie. Po wybuchu na ulicy 

Armii Krajowej też wiele mieszkań przybędzie. Budynek na ul. Jana Pawła II – 

24 mieszkania zaprojektowane. Do końca sierpnia projektant ma doprojektować 

windę. W tym roku złożymy wniosek i mam nadzieję że jeszcze w tej kadencji 

rozpoczniemy budowę. Zrobimy nabór lokatorów. Pan Burmistrz zaprasza do 

współpracy kto będzie dostawał mieszkania. W tych lokalizacjach będzie 

wymagany duży czynsz i temu będą musieli sprostać mieszkańcy. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęły dwa pisma skierowane do 

Burmistrza i Rady Miejskiej. Głos inicjatorek powołania „Rady kobiet Grójec”. 

w sprawie wydania zarządzenia przez Burmistrza Gminy i Miasta Grójec o 

powołanie Rady Kobiet. 

Stowarzyszenie „Zmieniamy Grójec” zgłosiło uwagi dotyczące pracy gminy 

Grójec. Pismo dotyczyło utworzenia szkoły muzycznej. Zwiększenie 

wynagrodzenia dyrektorom. Miejsce dla młodych ludzi w gminie Grójec. Brak 

żłobka w gminie. Brak miejsc rekreacji na terenie gminy Grójec. prośba o 

wyciągnięcie wniosków i zaangażowanie się władz miasta w poprawę życia 

mieszkańców gminy Grójec. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że wszystkie inwestycje jakie są prowadzone są na 

potrzeby mieszkańców. Poinformował, że temat założenia szkoły muzycznej był 

omawiany i przedyskutowany na komisjach. Fundacja chciała otworzyć szkołę, 

gmina nie ponosiłaby żadnych kosztów. Jeżeli chodzi o podwyżki dla dyrektorów 

to rada była przeciwna. Nie mamy takich miejsc, gdzie moglibyśmy bezpłatnie 

stworzyć coś dla młodzieży. Przy hali Spartakus jest bezpłatne miejsce, na 

Mazowszu jeżeli grupa młodzieży zgłosiłaby się do dyrektora na pewno by to 

przyjął bardzo pozytywnie. Nie mamy na terenie miasta terenu rekreacyjnego. 

Pozyskaliśmy pieniądze na rewitalizację parku miejskiego i terenów 

rekreacyjnych na ulicy Sienkiewicza. Teraz opracujemy program funkcjonalno-

użytkowy. Mamy 3.600.000,00 zł dotacji z urzędu Marszałkowskiego, kwestia 



dobrego wykorzystania tych środków i mam nadzieję, że to zostanie zrobione. 

Będzie możliwość wybudowania tam tężni. Brak wypracowanej nadwyżki w 

budżecie. Brak strategicznego myślenia powoduje wydawanie pieniędzy na 

projekty które nie są realizowane. Wszystko co było wcześniej postanowione jest 

realizowane. Mamy projekt żłobka, mamy pozwolenie na budowę, mamy dotację 

Ministerstwa Rodziny na budowę żłobka. Kwestia ceny w przetargu – jaka będzie 

kwota i czy Państwo radni zaakceptujecie taki wydatek w budżecie gminy? gdzie 

z jednej strony Stowarzyszenie podnosi, że takie duże zadłużenie a wydajemy na 

rzeczy które się nie zwracają, lub nie są opłacalne. Ani obiekty sportowe, ani 

obiekty oświatowe nie są opłacalne, z czysto ekonomicznego punktu uzasadnione. 

Czyli co, powinniśmy inwestować w parkingi płatne, parkometry, wspomniana 

energooszczędność, ale energooszczędność jest wspomniana w całym planie 

środków unijnych. Jak środki wpłyną do naszego budżetu będziemy mogli 

finansować wszystkie projekty i też na to czekamy. 

 

Pan Jarosław Rupiewicz odniósł się do punktu, warto żeby przedstawiciele 

stowarzyszenia zwrócili się do Burmistrza, przyszli kiedyś na komisje, posłuchali. 

odniósł się do pkt.2. Uchwała dotycząca wynagrodzenia dyrektorów szkół i 

przedszkoli, z komisji wyszła opinia pozytywna dla tej uchwały, natomiast 

Państwo zdjęli tą uchwałę z porządku obrad. Co do mediacji, jest kilka osób które 

były na komisji oświaty gdzie rozmawialiśmy, określiłem się że przygotuję te 

dane dotyczące zmiany regulaminu. 

 

Przewodniczący poinformował, że wielokrotnie temat był na komisji poruszany, 

dyskutowaliśmy, nie było żadnych ruchów. Z ostatniej komisji mamy wizję, 

będziemy prosili pana Burmistrza, panią dyrektor ZAPO o dane i będziemy się 

zastanawiali nad możliwością przeprowadzenia zmian jeśli chodzi o 

wynagrodzenia dyrektorów. Wpłynęły pisma od dyrektorów szkół i przedszkoli i 

chcemy się tym tematem zająć. Zapoznamy się, musimy skonsultować z panią 

skarbnik sprawy finansowe. Bo jak damy, to później musimy przez kolejne lata 

zabezpieczać środki na te podwyżki. 

 

Radny Ryszard Krzyżanowski odniósł się do pkt.1 – samorządowa szkoła 

muzyczna, poinformował, że pan Burmistrz wspomniał o kwocie 500.000,00 zł, 

wspomniał o fundacji, wspomniał również orkiestrę dętą. Pan Krzyżanowski 

zapytał, czy wiemy konkretnie czy w roku 2023 będzie coś działało? Czy w 

planach? Bo jeżeli nie wiemy, to tworzenie w przenośni i na papierze trochę mija 

się z celem. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że na wsiach nie były wywieszane plakaty. W 

mieście na słupach były. Fundacja ogłaszała nabór do szkoły muzycznej. Jakie są 

wyniki tego naboru, nie wiem. Nie słyszałem żeby fundacja wycofała się z tego 

projektu żeby go realizować. W pierwszym roku chciała żeby to była szkoła I 



stopnia niepubliczna, finansowana ze środków rodziców, a w drugim roku jako 

publiczna finansowana ze środków Ministerstwa Edukacji Narodowej. 

Debatę zakończone. 

 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Gminy i Miasta Grójec. 

 

Pan przewodniczący Karol Biedrzycki odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Gminy i 

Miasta Grójec. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda 

PRZECIW (8) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy 

Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Jacek Stolarski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (6) 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nie została podjęta, Burmistrz nie otrzymał wotum zaufania. 

 

Uchwała nr LXIII/613/2023 

w sprawie nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec wotum zaufania 

 

4. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Grójec 

za 2022 rok i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

 

Otrzymaliśmy sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania 

budżetu wraz z informacja o stanie mienia gminy Grójec za 2022 r. czy są 

pytania? Opinia RIO pozytywna z uwagami. Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała. Opinia RIO o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej – opinia 

pozytywna. 



Otwieram dyskusję. Czy są uwagi? 

 

- sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

wraz z informacją o stanie mienia Gminy Grójec za 2022 r. 

 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonych przez Burmistrza Gminy i Miasta Grójec sprawozdaniach z 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

- opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Grójec za 2022 

rok. 

 

- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Płocku o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Grójcu wniosku 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec. 

 

- dyskusja. 

 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2022. 

 

Pan przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grójec za rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna 

Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Jacek Stolarski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (6) 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/614/2023 



Uchwała została podjęta. 

 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Grójec absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Pan przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Grójec 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Mirosław Gałka, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Jacek 

Stolarski, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (6) 

Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nie została podjęta. 

Pan Burmistrz bez względu na decyzje Rady podziękował wszystkim 

pracownikom Urzędu, jednostek samorządowych, zakładów budżetowych, 

Spółek. Dzięki ich pracy udało się zrealizować to co mamy. Możemy cieszyć się 

coraz piękniejszym miastem. 

Pan przewodniczący podziękował wszystkim pracownikom urzędu, 

pracownikom jednostek za ich pracę. 

 

Ad.5/. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

A zmieniająca uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023, 

 

Pani skarbnik Mariola Komorowska poinformowała, że do projektu została 

naniesiona autopoprawka;  



16.000,00 zł – została zwiększona pozycja dotacji na zadanie realizowane na 

podstawie porozumienia z gminą Chynów. Kwota pierwotnie planowana została 

zwiększona przez każdą ze stron o 16.000,00 zł. Która powoduje zwiększenie 

kilku pozycji w uchwale budżetowej. 

Zwiększają się o tę kwotę wydatki ogółem; 

-deficyt ogółem; 

-źródła finansowania deficytu – wolne środki; 

Pani skarbnik odczytała projekt uchwały zawierający autopoprawkę. 

 

Pan Karol Biedrzycki zwrócił się z pytaniem dotyczącym projektu uchwały. 

Zapytał o środki które Rada ma przeznaczyć na wykonanie dokumentacji 

projektowej na budowę nowego boiska wielofunkcyjnego z zadaszeniem o stałej 

konstrukcji przy PSP w Częstoniewie, kwota 73.800,00 zł. jednocześnie będzie 

remont istniejącego boiska. Czy te dwie inwestycje będą realizowane, czy z 

którejś będziemy rezygnowali w przypadku dostania dofinansowania? 

 

Pan Burmistrz poinformował, że mamy dotacje z Urzędu Marszałkowskiego na 

remont i modernizacje boiska. Zobaczymy jaka będzie kwota w przetargu, czy 

zmieścimy się w tej kwocie dotacji. Ile będziemy musieli dołożyć. Sprawa 

modernizacji boiska jest jak najbardziej aktualna i potrzebna. Szkoła w 

Częstoniewie jest szkołą perspektywiczną ( nie do likwidacji), dlatego to boisko 

jeśli będzie zbudowane na zewnątrz będzie służyło całej społeczności lokalnej. 

Na tych sołectwach brakuje takiego miejsca socjalnego, gdzie młodzież z tych 

miejscowości może przyjechać, pograć na otwartym powietrzu w piłkę. 

Natomiast Hala Sportowa – nie wiadomo czy uda nam się w tych pieniądzach, w 

tej dotacji zbudować. Mamy 70% dotacji, 30% wkładu własnego. Jeśli cena za 

hale wyjdzie większa, to myślę że hala jest pod znakiem zapytania czy gmina za 

takie pieniądze jest wstanie. 

 

Pan Przewodniczący - ok. 1.000.000,00 zł trzeba szykować na wkład własny przy 

obecnych cenach, jeżeli nie więcej zabezpieczyć. 

Pytanie – czy my mamy takie pieniądze na wkład własny? 

 

Pan Burmistrz odniósł się informując, że my tak naprawdę to nie mamy na wiele 

rzeczy. Nie mamy na żłobek, na inne zadania. Pieniędzy jest coraz mniej. 

Szkoła w Częstoniewie nie ma swojej stołówki. Kuchnię ma uwłaczającą, to jest 

bardziej korytarz przerobiony na kuchnie. W Sali gimnastycznej trzeba przerywać 

zajęcie w-f, żeby dzieci mogły zjeść posiłek. Sama sala bardziej przypomina 

świetlicę niż salę gimnastyczną. 2 lata temu w tej szkole było 50 uczniów, a w 

dniu dzisiejszym jest 17 osób więcej. Terenu wokół szkoły mamy bardzo dużo.  

 



Pan Przewodniczący zwrócił się do pana Burmistrza informując, że nie jest 

przekonany do końca czy ze wszystkich dotacji powinniśmy w ten sposób 

korzystać. Czy nie lepiej na spokojnie przemyśleć. Bo dokładania do niektórych 

wniosków środków co zostaną rozpatrzone, wiąże się z obciążaniem naszego 

budżetu. Niektóre samorządy rezygnują często z dofinansowań, bo wiedzą że ich 

sytuacja jest trudna. Nie jestem do końca przekonany, czy ze wszystkich 

programów tak powinniśmy korzystać. Bardzo się cieszę że gmina korzysta, ale 

myślę że trzeba by było się nad tym spokojnie zastanowić. 

 

Pan Burmistrz nawiązał do szkoły w Częstoniewie o której mówi się, że jest do 

likwidacji. Stwierdził, że trzeba sobie powiedzieć wprost czy likwidujemy, czy 

remontujemy i zatrzymujemy i trzeba stworzyć normalną salę gimnastyczną. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/615/2023 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-

2034. 

Pani skarbnik poinformowała, że do tego projektu również zostały naniesione w 

wyniku autopoprawki wprowadzonej w uchwale zmieniającej budżet. Zostały 

zmienione kwoty zmiany dochodów i wydatków, deficytu oraz źródła jego 

pokrycia. Odczytała treść uchwały zawierający autopoprawkę. 

Kwoty zmienione; rok 2023 – w stosunku do poprzednie Wieloletniej Prognozy 

nastąpiło; 



- zmniejszenie planów dochodów o 125.762.98zł,  

- zwiększenie planów wydatków 0 1.582.346,02 zł. 

W wyniku zmian zwiększył się deficyt gminy o 1.708.109,00 zł i wynosił po 

zmianach - 36.451.998.88 zł. 

Zwiększają się przychody gminy z tytułu wolnych środków na rachunku 

bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia wyemitowanych papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych 0 1.708.109,00 zł. 

pozostałe opisy w objaśnieniach pozostały bez zmian. 

Uwag brak. Głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2034.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/616/2023 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

C zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 

19.12.2022 r. 

 

Pani skarbnik Mariola Komorowska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały nr LV/548/22 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 19.12.2022 r.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/617/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

D trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Grójec. 

Pani dyrektor Lidia Radecka przedstawiła projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie 

Grójec.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/618/2023 



Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

E uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grójec. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grójec.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/619/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

F określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Grójec. 

Pani Agnieszka Skarżyńska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Pan Janusz Dulemba zapytał kto z gminy będzie personalnie kontrolował 

przedsiębiorców i ich sprzęt?. 

Pracownicy Wydziału Ochrony Środowiska. Wszyscy mają uprawnienia. 



 

Głosowano w sprawie: 
określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Grójec..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/620/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

G określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz odbiór odpadów 

komunalnych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do 

ponoszenia opłat do Gminy Grójec za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Pani Naczelnik Agnieszka Skarżyńska poinformowała, że w uchwale będzie 

wprowadzona autopoprawka w par.1 pkt. 3 należy dodać słowo „brutto”. 

Przedstawiła projekt uchwały. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków oraz odbiór odpadów komunalnych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat do 



Gminy Grójec za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Jerzy 

Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, 

Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata 

Szymańczak 

PRZECIW (1) 

Tomasz Justyński 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/621/2023 

Uchwała została podjęta. 

H miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miejscowości 

Słomczyn. 

 

Pan Dariusz Iwańczyk poinformował, że do projektu uchwały zostaną 

wprowadzone 3 autopoprawki. W tytule uchwały na końcu dodajemy „- etap I”, 

w podstawie prawnej dodajemy „Rada Miejska w Grójcu”, w par.31 ust.5 po 

symbolu terenu 6 KDW dodaje się symbol „7 KDW”. 

Poinformował, że załącznikiem są rozstrzygnięcia Rady w sprawie uwag które 

nie zostały rozpatrzone pozytywnie przez Burmistrza. Do projektu uchwały 

wpłynęły 4 uwagi. 2 uwagi zostały w całości uwzględnione, 2 zostały 

nieuwzględnione. W wyniku zmian z uwzględnienia 2 uwag, plan został 

ponownie opracowany, lekko zmieniony, poddany uzgodnieniom i ponownie 

wyłożony. Przy drugim wyłożeniu uwag już nie było. Te nieuwzględnione uwagi 

będą Państwo musieli przegłosować. 

 

1/ uwaga dotyczy materiałów wykończeniowych stosowanych na dach tej 

ściany, dotyczy płyt warstwowych. Propozycja jest nieuwzględnienia tej uwagi. 

 

Głosowano w sprawie: 
uwaga nr.1 - uwaga nieuwzględniona.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uwaga nieuwzględniona. 

 

2/składający uwagę wniósł o zlikwidowanie wszystkich ograniczeń, wynikające 

z e stref obiektu zamkniętego od jednostki wojskowej. Uwagi w strefach, 

propozycja żeby wszystkie wykreślić. Nie da się tego zrobić. Projekt został 

uzgodniony z wojskiem, była propozycja żeby te uwagi zapisać. Jest propozycja 

nieuwzględnienia tej uwagi. 

Głosowano w sprawie: 
uwaga nr. 2 - uwaga nieuwzględniona.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uwaga nieuwzględniona. 

 

Głosowano w sprawie: 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miejscowości 



Słomczyn – etap I. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/622/2023 
Uchwała została podjęta. 

 

 

I sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości gruntowych 

stanowiących dawną ul. Wiatraczną. 

 

Pan Burmistrz Jarosław Rupiewicz przedstawił projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości gruntowych 

stanowiących dawną ul. Wiatraczną. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, 

Małgorzata Szymańczak 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 



Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/623/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

J ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Grójec oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

od dnia 1 września 2023 roku. 

Pan Burmistrz Jarosław Rupiewicz przedstawił projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Grójec 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 

września 2023 roku.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Tomasz Justyński, Jerzy 

Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel Marcinkowski, 

Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata 

Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Antoniewicz 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/624/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

K rozpatrzenia skargi z dnia 24 kwietnia 2023 r. 

Pan Karol Biedrzycki przedstawił projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
rozpatrzenia skargi z dnia 24 kwietnia 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, 

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Małgorzata 

Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Weronika Piwarska 

NIEOBECNI (8) 

Mirosław Gałka, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXIII/625/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Ad.6/. Informacja o planowanych remontach w jednostkach oświatowych 

Gminy Grójec. 

Dostaliśmy wykaz, czy są pytania do wykazu? 

Pytań brak. 

 

Ad.7/. Informacja o wakacyjnych zajęciach planowanych dla dzieci i 

młodzieży w Gminie Grójec. 

 

Dostaliśmy informację z Biblioteki, z GOK-u, pytań brak. 

 

Ad.8/. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za 

ostatni okres. 

 

Takie sprawozdanie otrzymaliśmy. Pytań brak. 

 

Ad.9/. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Żadna interpelacja w ostatnim czasie nie wpłynęła. 

 

Ad.10/. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Pan przewodniczący przedstawił pisma które w ostatnim czasie wpłynęły. 

 



1/ Od zarządcy nieruchomości – pani Monika Jewiarz skierowała pismo do 

Burmistrza, do Rady z prośbą o uwzględnienie miejsc parkingowych dla 

pojazdów osobowych w ramach planowanej i projektowanej inwestycji 

obejmującej ul. Laurową i ul. Hokejową. Sprawa została przedstawiona na 

komisji. 

2/ Skarga na czynności urzędnicze pana Tomasza Frydrycha. 

Rewitalizacja gruntowej części Al. Niepodległości w Grójcu.  

 

Mieszkaniec Lesznowoli zabrał głos w sprawie ulicy Zacisze w Lesznowoli ulica 

zapomniana. Były uzgodnienia odnośnie zawieszenia lamp. Prośba o wzięcie pod 

uwagę w wydatkach oświetlenia. 

 

Przewodniczący zapytał odnośnie Głuchowa – sytuacja nieczystości w starej 

fabryce żelatyny Grabka. Czy nieczystości ze zbiorników zostały opróżnione. 

Jeżeli opróżnione, to gdzie to zostało wywiezione? 

 

Pan Burmistrz poinformował, że sprawę prowadzi Komenda Powiatowa Policji. 

Trwa dochodzenie. Czekamy na rezultaty. Czekamy na to co wykryje policja. 

Myślę, że idzie wszystko w dobrym kierunku żeby mieć kontrolę nad tym 

obiektem. 

 

Pan przewodniczący zapytał, czy te nieczystości były wywożone na naszą 

oczyszczalnie, czy też nie. 

 

Były wywożone nieczystości, ale ze stawu retencyjnego 9 taka mamy 

informację). Nie ze zbiorników odpadowych. Na bieżąco były kontrolowane. 

Odczyt wskazuje, że to nie były ścieki które przekraczały normy, w jednej 

cysternie nieznacznie przekraczały normy. Większość była dużo poniżej normy 

dopuszczalnej. 

 

Radny Ryszard Krzyżanowski zapytał, o parkowanie w centrum miasta. Na ulicy 

Al. Niepodległości pojawiły się regulacje czasowe do godziny, czy jest 

przewidziane też na ul. Piłsudskiego w ścisłym centrum?. 

 

Pani Ewelina Gębska- Pawłowska poinformowała, że jest to droga powiatowa. 

Myśleliśmy wcześniej nad zwiększeniem strefy płatnego parkowania, ale wiąże 

się® to ze zwiększeniem liczby parkometrów oraz pracowników którzy będą to 

obsługiwać. Natomiast na tą chwilę zdecydowaliśmy, że zostaje strefa w tym 

miejscu w którym jest, natomiast nad innymi rozwiązaniami na tą chwilę nie 

pracowaliśmy. 

 

Ad.11/. Zakończenie Sesji. 

 



Na tym sesję zakończono. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Grójcu 

Karol Biedrzycki 

Przygotował(a): Jolanta Kępka  

 


